
      Csaknem az idei nyár eddigi legmelegebb napján rendezte meg a Magyar Edzők Társasága a „Téli sportok” konferen-
ciáját. A konferencia célja az volt, hogy az eddig Magyarországon viszonylag mostohán kezelt téli olimpiai sportágak 
megfelelő fórumhoz jussanak munkájuk, eredményeik bemutatásához. 
      A szép számú érdeklődőt először Kiss Norbert, a Sportért Felelős Államtitkárság helyettes-államtitkára tájékoztatta 
arról, hogy az állami sportvezetés örömmel érzékeli az elmúlt évek bíztató eredményeit mind az alpesi sí sportban, 
mind a rövidpályás gyorskorcsolyázásban és a jégkorongban. Ezeknek köszönhető, hogy ha a téli sportágak nem is ke-
rültek be a kiemelt sportágak körébe, de a jégkorong a TAO támogatásokból jelentős bevételekhez jut és sí és korcsolya 
sportágak is megnövekedett támogatásban részesülnek. A sportvezetés reméli, hogy az eredmények és a megnöveke-
dett támogatás következtében bővül ezeknek a sportágaknak a tömegbázisa és ez az eredmények további javulásához 
vezethet. Kiemelte ezekben a sportágakban is az edzők meghatározó szerepét. Remélhetőleg a Testnevelési Egyetem 
megújulása ezekben a sportágakban is a szakemberképzés színvonalának javulását eredményezi. 
         A sí sportág szakmai blokkjában először Stark Márton szövetségi edző ismertette Miklós Edit felkészülését és ver-
senyzését. Kiváló lehetőség volt az elmondottak alátámasztására az olimpiai bajnok  
TINA MAZE  és az olimpiai hetedik helyezett MIKLÓS EDIT, mint díszvendégek jelenléte a konferencián.  

Dr. Kaszó Klára, a Magyar Sí Szövetség alelnöke mindkettőjükkel rögtönzött interjút tartott. Mindketten felhívták a 
figyelmet arra, hogy eredményeiket rendkívül céltudatos munkával érték el. Mint minden más sportágban, itt is megha-
tározó az edző szerepe, sőt az ő szintjükön egy jól együttműködő felkészítő csapatra van szükség. 
Kovács Barna szövetségi kapitány színes, korabeli dokumentumokat is bemutató előadásában ismertette a magyar 
sísport történetét, fejlődését. Bemutatta a nálunk kevésbé népszerű északi versenyszámokat, ismertetve azok lehetősé-
gei Magyarországon. 
A szakmai blokk végén Ozsváth Miklós, a szövetség edzőképzési vezetője mutatta be a sportág edzőképzésének és to-
vábbképzésének a rendszerét. Kihangsúlyozta, hogy szükség van az edzőképzés megújítására, elsősorban a szakedző 
képzés újbóli bevezetésére. Az elmúlt szezon kiváló eredményei az alpesi szakágban lehetőséget biztosítanak arra, hogy 
a szakemberek magasabb szintű versenyekre is eljutva olyan tapasztalatokat, ismereteket szerezzenek, amelyekhez ko-
rábban nem volt hozzáférésük. 
       A korcsolya sportág blokkjában először egy érdekes történeti áttekintést kaptak a résztvevők a magyar korcsolya-
sport kialakulásáról és fejlődéséről, majd Engi Klára, korábbi sikeres jégtánc versenyző, jelenleg aktív edző mutatta be a 
műkorcsolyázás, jégtánc és szinkronkorcsolyázás múltját és jelenét. Elmondta, hogy ezek a versenyszámok rendkívül 
összetett felkészülést igényelnek és többnyire külföldi edzők bevonását igénylik, és sokat számítanak a nemzetközi kap-
csolatok. Bár a létesítmény feltételek az utóbbi években jelentősen javultak, még korántsem kedvező a helyzet, különö-
sen, ha a rivális országok lehetőségeihez hasonlítjuk. Rendkívül költséges a sportág, ezért, valamint a korlátozott létesít-
mény kapacitás miatt, itt nincs lehetősé tömegesítésre. 
Telegdi Attila gyorskorcsolya szövetségi kapitány ismertette a rövidpályás gyorskorcsolya válogatott felkészítését. 
Igyekeztek ötvözni és a magyar körülményekhez igazítani a világon kiemelkedő eredményhez vezető felkészülési mód-
szereket. Így jött létre az a magyar módszer, amely világszínvonalú eredményekhez vezetett. Sajnos a hosszúpályás 
gyorskorcsolyázásban annyira behatároltak a lehetőségek, hogy jelentős előrelépés egyelőre nem várható. Az edzőkép-
zés reformjára a korcsolya sportágban is jelentős igény van. 
      A jégkorong sportági blokkban Kovács Zoltán, a Magyar Jégkorong Szövetség főtitkára ismertette azt a jelentős fejlő-
dést, ami a TAO támogatás következtében a jégpályák és a bajnoki rendszerben résztvevő csapatok számának növeke-
désében az elmúlt négy évben végbement. Ezzel is összefügg az az eredmény, hogy a válogatott ismét a legjobbak kö-
zött szerepelhet a világbajnokságon.  
     Svasznek Bence, a korábbi kiváló játékos lett az utánpótlás vezetőedzője. Előadásában bemutatta, hogy milyen 
következetes munkával építi a szövetség a jövőt, felhasználva mindazokat a tapasztalatokat, amelyeket a vezető jégko-
rong hatalmaktól át lehet venni a magyar viszonyokhoz alkalmazva. 
Fekti István, a szövetség edzőbizottságának a vezetője előadásából azt is megismerhettük, hogy a sportág feltételei-
nek szisztematikus fejlesztéséhez és az utánpótlás átgondolt építéséhez hasonlóan az edzők tudásszintjének fejlesztése, 
a minőségbiztosítás is rendkívül alapos munkával kialakított és következetesen végrehajtott rendszerben történik. 
     A téli sportágak eredményei ma már indokolttá teszik, hogy mind a sportvezetés, mind a szakmai fórumok egyre na-

gyobb figyelmet fordítsanak ezekre a sportágakra.      
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